
Referat af ældrerådsmøde i Fælleskøkkenet i Sakskøbing den 27. januar 2025 
Afbud: Inge – Lise og Bjarne 
Deltagere: Lars, Jane, Conny, Birgit, Jan, Finn, Bent, Ebbe og Peter.  
 

1: Møde med formandskabet og centerchefen. 

1A: Dialog og orientering om punkterne på dagsorden for Ældre- og Omsorgsudvalgets ordinære møde 
den 29. januar (dagsordenen offentliggøres på kommunens hjemmeside fredag eftermiddag den 24. 
januar). 
Formandskabet er klar til en politisk behandling af boligstrategien. Man er klar over at der i fremtiden 
bliver behov for nyinvesteringer. Der er tale om en langsigtet plan. Nærmere orientering kan ses i 
referat fra udvalgsmødet onsdag den 29. januar.  
Der forventes afholdt supplerende Teams møde for ældrerådet m.fl. torsdag den 30. januar kl.16. 
Ældrerådet deltager gerne i den fortsatte proces om fremtidens plejehjemsstruktur. 
Oplæg til godkendelse af §79 og §18 udbetalinger.   
Konsekvenser af ændret pris- og lønskøn i forbindelse med omprioritering af kr. 20 mio. kr. til udvikling 
af folkeskoleområdet. Ældrerådet er stærkt utilfreds med, at det foreslås at spare 5.236 mio. kr. på 
ældreområdet og er bekymrede for de konsekvenser, som det vil få for serviceniveauet inden for 
ældreområdet.   

1B: Orientering om antallet af visiterede ældre fra eget hjem, der deltager i aktiviteter på plejecentrene. 
Der er åbnet op, så det kræver ikke visitering, men der spottes (via kommunens medarbejdere) hvilke 
borgere, der har behov for at deltage i aktiviteter. Der er pt. 89 borgere, som deltager i aktiviteter på 
plejehjemmene.  

1C: Status på aftalen om ændret plejehjemsstruktur – herunder især orientering om, hvorvidt 
besparelsen på 10 – 15 mio. Kr. i overslagsårene fra administrationens spareforslag er fastholdt – samt 
oplysning om, hvorvidt besparelsen på det generelle serviceniveau på 16.431 mio. kr. fra udvalgsmødet 
den 22. maj er fastholdt – og er den manglede besparelse på 7.151 mio. kr. fundet? 
Besparelser på 10 -15 mio. er fastholdt. og ventes stadig fastholdt. 
Besparelser på serviceniveau jfr. beslutning på mødet 22. maj 2024 forventes stadig opnået.   

1D: Oplysning om nattevagter på plejecentrene – samt oplysning om indberetninger om krænkelser, jfr. 
artikel i Folketidende om Lolland Kommune – samt aktuelt AT-påbud fra Saxenhøj. 
Der er ikke fundet tilfælde i Guldborgsund med indberetning. Der er nattevagter afhængig af antal 
beboere, hvor der kun er 1 kommer hjemmeplejen som supplement.  

1E: Er der internetadgang på kommunens plejecentre - specielt på Solgården? 
Generelt er der internet på plejehjemmene, men det er til arbejdsmæssig brug. Hos beboerne er 
stigende behov for adgang til internet og der pågår pt. en undersøgelse af hvilke muligheder, der kan 
tilbydes borgerne på samme måde som TV.  

1F: Orientering om ventelister for ældre- og plejeboliger. 
Ventelister ligger fast og opdateres den 6. hver måned – se udvalgets dagsorden for yderligere 
oplysninger.  

Yderligere orientering/dialog om aktuelle sager m.v. 
Der er stadig mulighed for at kontakte Falck, hvis der sker noget for en ældre i eget hjem. Ny aftale er 
trådt i kraft 1. januar 2025.  
 

 

 



2: Ordinært ældrerådsmøde. 

2A: Godkendelse af dagsordenen 
Godkendt 

2B: Godkendelse af referat fra ældrerådsmødet den 18. december 2024 
Godkendt med bemærkning om, at det blev besluttet at deltage i foreningernes dag.  

2C: Orientering om mødet ”Den sidste tid” (Conny og Jane) 
Godt og god orientering på humoristisk fremlæggelse.  

2D: Orientering om mail til byrådet om budgetstrategi og om fastholdelse af nuværende       
serviceniveauet inden for ældreområdet. 
Politikerne mener, at serviceniveauet er ok. Ældrerådet er ikke enige og mener der skal politisk kæmpes 
for bedre service.  

2E:  Evaluering af fællesmødet den 18. december med Ældre- og Omsorgsudvalget og repræsentanter for 
§17-4-udvalget. 

2F:  Godkendelse af regnskab 2024 samt orientering om budget 2025 (Conny) 
Ældrerådet godkendte regnskabet. Det godkendte regnskab og det overskydende beløb fremsendes til 
kommunen.  

2G:  Orientering og beslutning om nye regler for indberetning. (Peter) 
Ny proces for indberetning 

2H: Referat fra møde i Regionsældrerådet den 22. januar 2025 (Jane og Bent) 
Orientering fra ny regionsformand, som positivt orienterede godt om fremtiden. Referat er fremsendt til 
ældrerådets medlemmer. Patientinddragelsesudvalget forventes nedlagt. Regionsældrerådet nedlægges 
og evt. oprettes et råd i relation til Sundhedsråd. Der er overskud i 2024 og derfor skal der ikke betales 
kontingent i 2025.  
Der arrangeres temadag den 20. marts 2025 – endeligt program fremsendes senere.  
Orientering fra de enkelte ældreråd om deres kommende valg.  
Beredskabsminister orienterede om ministeriets arbejde.  

2I:Aktuelt – herunder gensidig orientering om borgerhenvendelser m.v. 
Bent og Peter deltager med fuldmagt fra Inge – Lise i Danske Ældreråds ekstraordinære 
generalforsamling, hvor der skal stemmes om ny kontingent struktur. 
Inge - Lise bestiller 11 eksemplarer af ”Værd at vide 2025”  
Temamøde I Ringsted den 25. februar 2025. Finn, Conny, Lars, Bent, Jan, Inge - Lise og Peter - Bjarne? 
Peter tilmelder.   
Til orientering er Inge – Lise, Bent, Jane og Peter er valgbestyrelse. Ældrerådet opfordres til at søge 
mulige ledere til de enkelte valgsteder. Der skal bruges ca. 100 valgtilforordnede.  
Ældrerådets økonomi følger budget.  

3: Orientering Fælleskøkkenet v/Kirsten Skovsby 

Kirsten Skovsby gav en orientering om Fælleskøkkenet m.v., samt en rundvisning i lokalerne.  

Næste møde er den 24. februar 2025, bl.a. deltager forebyggelseskonsulent Britt Østergaard. 

Peter Müller 
referent 

 


	Referat af ældrerådsmøde i Fælleskøkkenet i Sakskøbing den 27. januar 2025

